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 XIV. ročník           68. číslo         ZÁŘÍ  2012 
  

Tachlovická hrouda  
Na začátku byl výborný nápad členů spolku  
Veteran traktor Tachlovice uspořádat nejen 
přehlídku starých zemědělských strojů a 
zařízení, ale i jejich využití při polních pracích. 
Následovaly dlouhodobé a náročné přípravy. 
Osvědčilo se spojení sil se zkušeným spolkem 
Topas.  
V sobotu 8. září 2012 ožilo pole nad základní 
školou zvuky historických zemědělských strojů 
a hlasy mnoha návštěvníků. Na výstavě byly 
obdivované staré typy traktorů IFA, Oliver, 
Porsche a dalších, jejich majiteli velmi pěkně 
renovované, stejně jako mladší traktory 
převážně značky Zetor. 

foto Peter Rybář                                                                                         Dopolední část byla věnovaná zpracování půdy 
různými způsoby od nejstarších k modernějším. Připomínkou náročné práce v zemědělství byla orba 
koňským potahem bezpečně ovládaným selkou paní Červenou z Řevnic. Malé i velké traktory se 
předvedly jako vydatní pomocníci při orbě různými druhy pluhů. V odpolední části se opět časově 
seřadily rozmanité ukázky sklizně obilí. Zajímavé bylo ruční sekání obilí speciálními kosami - hrabicemi.  
Členky spolku Topas a jejich kamarádky předváděly vázání snopů povřísly a stavění obilných panáků. 
Pro dokonalou iluzi minulých dob zhotovily Dana Bäumlová a Romana Hamborská  nádherné repliky  
tachlovického kroje. Přítomným divákům byly neustále předkládány nové a nové zajímavosti, o kterých 
je pohotově informovala moderátorka  Vlaďka Horáková: mlácení obilí pomocí mlátičky poháněné 
benzinovým motorem, předávání dožínkového věnce sponzoru Ing. Zbyňkovi Michálkovi, hodnotná 
tombola, sklizeň obilí starými kombajny SK4 a E 512, kterým potřebný technický servis zajišťovaly 
nákladní automobil Tatra 111 a pojízdná dílna PV3S. 
O vtipný závěr se postarali amatérští herci z Dobříče nápaditou dramatizací části televizního seriálu 
"Plechová kavalerie" se scénkou příjezdu automobilu Volha s ředitelem Státního statku Jeneč a jeho 
sekretářkou, přesnou dvojnicí televizní aktérky, poděkovat zemědělcům za úspěšné dokončení žní.  
Diváci tak měli naprostý dojem, že se posunuli v čase o několik desetiletí zpět, protože nechyběly ani 
dobové transparenty s hesly: "Sklidili jsme beze ztrát" a "V boji o zrno jsme zvítězili." 
K dobré náladě přihlížejících přispěl bohatý výběr občerstvení u mnoha stánků s výbornými 
staročeskými specialitami a skvělým pivem. Nakoupit si také mohli produkty na malém farmářském trhu. 
Pro děti byly lákadlem pouťové atrakce. Spokojení návštěvníci Tachlovické hroudy vyjadřovali své 
dojmy jen slovy uznání: "Úžasné, skvělé, vynikající." Vynaložené úsilí sklízelo zasloužilý úspěch. 
Poděkování patří organizátorům akce, spolku Veteran traktor Tachlovice, hlavně Petru Bogdanovi a 
Vladimíru Bäumlovi staršímu a mladšímu, jejich příbuzným, známým, kamarádům, spolku Topas, 
sponzorům a vůbec všem ochotným lidem za pomoc při přípravách, průběhu i závěru Tachlovické 
hroudy.  
A nakonec radostná zpráva: Příští rok opět Tachlovická hrouda bude!                           Lída Žáková 
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Ze  zasedání zastupitelstva 
Letošní léto nebylo bohaté na události, které by muselo řešit zastupitelstvo obce.  
První schůze zastupitelstva po prázdninách byla 13. září, kde se jednalo o svozu domovního 
odpadu, o jeho cenách a kdo se přihlásí na oznámené výběrové řízení na svoz a uložení 
komunálního odpadu pro obec Tachlovice. Termín je do 30.9.tr.  
U mateřské školy se provedly úpravy na zahradě, doplnilo se sportovní nářadí, byl doplněn 
návrh Kritérií pro přijímání dětí k předškolnímu vzdělávání, která zpracovala a zastupitelstvu 
předložila ředitelka školky a školy paní Galertová. 
Byla zmíněna činnost Sokola  i akce „traktoriáda“, která je ze všech stran velice chválena, její 
organizace, provedení, nápaditost, veliká účast. Zastupitelstvo tak vyjádřilo velké poděkování  
všem  organizátorům, účastníkům i  pěknému počasí.      
Obec požádala Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových o bezúplatné předání 
některých pozemků  v jejím intravilánu do jejího vlastnictví, avšak této žádosti nebylo 
vyhověno. Dopisy, mapka dotčených pozemků a další podrobnosti naleznete na webových 
stránkách obce, na www.tachlovice.cz.                                                                   Jana Ponáhlá                                                                                        
 
Třídíme, třídíme a zase třídíme 
V současné době obec řeší otázku likvidace domovních odpadů z 
našich domů a firem. Svozová firma navyšuje finanční 
požadavky a obec se snaží udržet stávající cenu.  Proto 
připravuje některé změny. Je vypsáno výběrové řízení na svoz a 
likvidaci domovního odpadu. Prioritou se stává likvidace 
zaměřená na třídění odpadu a jeho následnou odbornou 
recyklaci. Nevyplatí se, aby se všechen odpad ukládal do 
popelnic a tak se i použitelné věci hromadily na skládkách. Jedinou možností, jak nepříznivou 
situaci změnit, je třídění domovního odpadu. Důsledným tříděním lze snížit počet vyvezených 
popelnic. Každá domácnost by měla zvážit počet odvozů a jejich počet tříděním  
minimalizovat, např. místo odvozu každý týden jen jednou za čtrnáct dní. U vícečetných rodin 
zvážit použití jedné popelnice místo dvou. To by bylo možná tehdy, kdyby se opět domovní 
odpad třídil. Je rovněž nerentabilní, aby se vyvážely poloprázdné popelnice, protože za jejich 
odvoz se zaplatí stejná cena jako za plné.  
Od srpna obec zajistila každotýdenní odvoz kontejnerů na tříděný odpad (úterý – papír, pátek 
– plasty). Odvoz skla zůstal nezměněný, tedy podle potřeby a naplněnosti sběrných nádob. 
Aby se usnadnila dostupnost míst na tříděný odpad, přibudou do konce října jedno sběrné 
stanoviště na křižovatce ulic Karlštejnská – V Braňce a  další na křižovatce ulic Ořechovka – 
Olivová, čímž se zvýší jejich celkový počet na šest. 
Od začátku roku 2013 bude zrušen odvoz plastových pytlů s PET lahvemi. Sešlápnuté láhve 
se budou ukládat do kontejnerů na plast. Nápojové kartony od mléka, džusů apod., opět 
sešlápnuté nebo složené naplocho, se budou ukládat společně s papírem. Sběr bioodpadu 
(biologického odpadu ze zahrad a domácností – posekaná tráva, spadané listí, slupky z ovoce 
a zeleniny apod.) bude řešený ukládáním do speciálních nádob, které se budou distribuovat 
zájemcům na objednávku v květnu a budou se vyvážet jedenkrát za čtrnáct dní. 
O ceně za odvoz komunálního odpadu bude zastupitelstvo jednat v podzimních měsících. 
Smyslem celé akce "Třídíme, třídíme a zase třídíme" je nejen udržet cenu na dosavadní 
úrovni, ale i šetřit životní prostředí.  Zároveň se finančně podpoří místní  rozpočet. Tříděním 
by se dalo ušetřit, podle propočtu obce, 150  - 200 000 Kč ročně, což představuje 100 – 150 
metrů nového chodníku. Za tunu papíru obdrží obec 2 630 Kč, za tunu plastu 4 950 Kč, za 
tunu skla 1 390 Kč při průměru vytříděného odpadu 31,6 kg na jednoho občana Tachlovic. 
A to stojí za zamyšlení. !                                                                                             Lída Žáková 
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Další možnosti třídění odpadu v obci: 
Starý papír – celoročně sbírá základní škola, roztříděný na noviny a časopisy, svázaný v 
menších balíčcích pro snazší manipulaci 
Použitý olej – kontejner u rampy nové mateřské školy; stále se mnoho oleje objevuje v místní   
                         kanalizaci, ničí ji a zdražuje stočné 
Staré baterie – box na chodbě v přízemí obecního úřadu 
Vyřazené elektrospotřebiče – eko – domek pod Jakubskou návsí 
Nebezpečný odpad – 2 x ročně 
Velkoobjemový odpad – 2 x ročně 
Použité oblečení – 1 x ročně organizuje obec a spolek Topas pro Diakonii Broumov  
 
Podzimní termíny sběru velkoobjemového a nebezpečného odpadu: 
Název odpadu termín stanoviště čas 
velkoobjemový 22.9.2012 sobota Jakubská náves 8,00 hod. do naplnění kontejneru 
 22.9.2012 sobota u telefonní budky 8,00 hod. do naplnění kontejneru 
nebezpečný 6.10.2012 sobota Jakubská náves 10,00 hod. – 10,50 hod. 
 
Volby do Zastupitelstva Středočeského kraje se konají ve dnech 12. a 13. října 2012 v 
zasedací místnosti  Obecního úřadu v Tachlovicích,  v pátek 14,00 hod. – 22,00 hod. 
                                                                                     v sobotu 8,00 hod. – 14,00 hod. 
 
Výsledek petice na zákaz průzkumu a těžby břidlicového plynu 
Záměr firmy Bas Gas Energia Czech, s.r.o., která je dceřinou společností firmy Basgas PTY 
LTD, provést průzkum výskytu břidlicového plynu a následně zahájit jeho těžbu 
hydraulickým štěpením (HF=hydraulické štěpení) na Berounsku a na území několika obcí 
okresu Praha – západ, vyvolal vlnu nesouhlasu obyvatel dotčených oblastí. Proto byla vydána 
petice "Stop HF Český kras", jejímž cílem je nedopustit nevratný zásah do přírody a krajiny 
našeho domova, ohrožení podzemních a povrchových vod, znečištění ovzduší a negativní vliv 
na zdraví lidí v důsledku činnosti, při níž je právě využívána nebezpečná technologie 
hydraulického štěpení.  Podpisem pod peticí  proti zamýšlenému průzkumu a těžbě  vyjádřilo 
v krátké době svůj zamítavý postoj  640 občanů Tachlovic, protože i území  naší obce bylo  
mezi navrhovanými průzkumovými  a následně těžebními  oblastmi.  Celkově se pod petici 
podepsalo 24 467 občanů. Tak byl překročený potřebný počet podpisů, aby celou záležitost 
řešilo ministerstvo životního prostředí. Podle posledních informací by měl být vydán prozatím 
dvouletý zákaz na průzkumové akce na celém území republiky. Petice požaduje, aby byla 
metoda hydraulického štěpení postavena zcela mimo zákon, protože je to velmi rizikové a 
některé evropské státy ji zákony na ochranu životního prostředí zakázaly (Francie, 
Bulharsko).  
Petici podpořil i Senát Parlamentu České republiky.                                              Lída Žáková                                                  
 
Zprávy z Tachlovické farnosti. 
Ke dni 1.7.2012 byl ustanoven jako administrátor farností Tachlovice a Rudná ThLic. Norbert 
František Vehovský O. Praem. Vystřídal kněze Mgr. Milana Norberta Badala OP, který 
působil v naší farnosti jeden rok. Několik slov o novém panu faráři. 
ThLic. Norbert František Vehovský se narodil v Opavě a vyrůstal v Koběřicích u Opavy. 
Vyučil se opravářem zemědělských strojů, čímž získal jak říká vztah k praktickým 
dovednostem každodenního života. Po maturitě nastoupil dvouletou základní vojenskou 
službu, během níž se přihlásil na Cyrilometodějskou bohosloveckou fakultu v Litoměřicích 
(1987). V tomto období tajně vstoupil do řádu premonstrátů. Po sametové revoluci pokračoval 
ve studiu na Teologické fakultě Univerzity Karlovy. Po vysvěcení na kněze (1992) nastoupil 
jako kaplan v jihlavské farnosti. Absolvoval postgraduální studium  na Papežské teologické 
akademii v Krakově kde získal titul ThLic. Následně byl jmenován novicmistrem  
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Strahovského kláštera a po pěti letech byl ustanoven v Milevském klášteře nejdříve 
administrátorem farností Jistebnice a Sepekov. V době kdy byl ustanoven administrátorem 
v Jistebnici,  tak 29.8.2010 požehnal na Javorové skále poblíž areálu Monínec na Sedlčansku 
poštovnu, která stála 150 let  na Sněžce. Později jako superior celého Milevského kláštera. 
Dvanáct let nato byl pověřen správou farností Tachlovice a Rudná. Během svého působení 
také přednášel na Teologické fakultě Univerzity Karlovy spirituální teologii a na Jihočeské 
teologické fakultě sacramentologii a eschatologii. 
V tachlovickém kostele již nechal vymalovat a zrestaurovat skříně a komodu v sakristii. Byla 
také položena nová dřevěná podlaha. Opraven a napuštěn voskem byl i stupínek před hlavním 
oltářem, lavice a výmalba chodby u vchodu do kostela. Ještě je do budoucna v plánu nová 
elektroinstalace. Nově je před kostelem umístěna  informační tabule. 
Pan farář říká - doufám, že se nám podaří vytvořit společenství, v němž se na základě víry 
budeme snažit budovat živou Boží rodinu a budeme otevřeni i k příchodu hledajících, kteří 
mají touhu zakotvit svůj osobní život v křesťanském stylu. Všichni lidé dobré vůle jsou zváni.  
V novém školním roce bude možnost přihlásit se k výuce náboženství na ZŠ v Tachlovicích.  
V letošním roce, přesně na posvícení (21.10.2012), uplyne 270 let od vysvěcení 
Tachlovického kostela. Tak Vás tímto pan  farář zve na na slavností mši od 8.30 hodin  a  
odpoledne proběhne slavnostní koncert.                                                                 Helena Pěkná 
                                                                                                                                              
Projekt EU peníze školám  

Operační program Vzdělávání pro konkurenceschopnost je 
víceletým programem Ministerstva školství, mládeže a 
tělovýchovy ČR, v jehož rámci je možné čerpat finanční 
prostředky z Evropského sociálního fondu.  Jedním z cílů 
uvedeného programu je rozvoj vzdělanosti naší společnosti 
prostřednictvím modernizace systému školství. Hlavní důraz je 
kladený na zvýšení úrovně vzdělání, aby absolventi škol obstáli 
na trhu práce a získali motivaci k celoživotnímu vzdělávání.  
V rámci programu se do dílčího projektu EU peníze školám 

přihlásila i naše základní škola.   Z nabízených oblastí, které se celostátně jeví jako 
problematické, si zvolila zintenzivnění výuky anglického jazyka a přírodních věd.  
Získání grantu bylo podmíněno metodickým vzděláváním odpovědných pracovníků, 
rozšířením počtu vyučovacích hodin cizího jazyka, tvorbou téměř tří set digitálních učebních 
materiálů pro prvouku a přírodovědu  s  jejich následným ověřováním při vyučování. Projekt 
byl zahájený v únoru roku 2011 a bude končit v r. 2013.  Výuka angličtiny byla zvýšená o 
jednu hodinu týdně a probíhá v samostatných hodinách v jednotlivých ročnících, což 
umožňuje její zkvalitnění i individuální přístup k žákům.  
Naše škola požadované podmínky projektu plní, a proto již loni získala část finančních 
prostředků na deset nových počítačů včetně doplňků. Počítače jsou využívány při výuce 
většiny předmětů, v hodinách informatiky a v zájmovém kroužku ICT.  A není nutné 
zdůrazňovat, že práce s nimi patří mezi žáky k nejoblíbenějším činnostem. Při zahájení tohoto 
školního roku přivítal školáky zvoneček u nové interaktivní tabule,  také zakoupené  z financí 
projektu EU peníze školám. Naše škola tak celkově získala v obou etapách cca 400 000 Kč. 
Takovou sumu by jí za současného stavu nemohl poskytnout ani obecní, ani krajský úřad.  
Podíl na získání dotace, která přispěla k modernizaci a zefektivnění výuky, mají všichni 
pedagogové, především pí. uč. Zuzana Hladíková (AJ) a Dana Kolková (Prv, Př, Vl). Hlavně 
bychom chtěli poděkovat pí. Ludmile Žákové, která nám při tvorbě DUMů velmi ochotně 
pomáhá a věnuje jim spoustu volného času. 
Z dosažených výsledků je zřejmé, že realizace projektu byla a je pro vzdělávání žáků velmi 
přínosná.                                                                                                             Lenka Galertová 
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Zprávy ze školy a školky 
3. září 2012 se opět otevřely brány naší  školy. Do lavic prvního ročníku letos usedlo 9 žáčků. 
Přivítat je první den ve škole přišli nejen jejich starší spolužáci, ale hlavně celý pedagogický 
sbor pod vedením paní ředitelky Mgr.Lenky Galertové a zástupcem obecního úřadu panem 
Miroslavem Jansou. 
Na všechny čekalo příjemné překvapení. Nový školní rok zahájil zvonek na naší nové 
interaktivní tabuli. Ta se nám podařila získat v rámci projektu EU peníze školám. Žáci se učí 
v rozdělených třídách, pedagogové vytváří nové digitální učební materiály (DUMy), které se 
následně ověřují ve výuce. Dalším překvapením je šplhací souprava na naší zahradě. Těší nás 
také nové osvětlení. 
Děti a jejich rodiče byli seznámeni s organizací školy a možnostmi dalších mimoškolních 
aktivit, které jsou pro děti připraveny. Letošní celoroční projekt je nazván „Babiččina 
zahrádka“.  Škola pracuje v systému základních málotřídních škol. Má zpracovaný vlastní 
vzdělávací program a kvalifikované pedagogy i pro výuku cizích jazyků. Ve škole funguje 
školní družina. Školu navštěvuje celkem 48 žáků  ( + 19 žáků využívá domácí vzdělávání ). 
Základní škola 
Organizace výuky: 1. + 3. ročník – Mgr. Miroslava Janíková, 2. ročník – Mgr. Lenka 
Galertová, 4. + 5. ročník - Mgr. Milena Brychtová, Dana Kolková – školní družina, přírodní 
vědy, VV, PČ ,Zuzana Hladíková – AJ (3. – 5. ročník), Ing. Jiří Staněk – ICT, zájmové 
kroužky PC, AJ, Školnice – Věra Kapalínová, „ovoce do škol“, „školní mléko“ 
Mateřská škola 
Vedoucí učitelka – Iva Svačinová, Učitelky – Miroslava Roztočilová, Kateřina Hoffmannová, 
Lucie Martynowská, Školnice – Pavla Nováková 
Školní jídelna 
Vedoucí školní jídelny - Eva Malečková, Kuchařka – Lucie Jandová 
Zájmové kroužky v ZŠ 
Pondělí PC (3. - 5. ročník) 13 – 14 hodin 
 AJ (3. – 5. ročník) 14 – 15 hodin 
 Karate 17 – 18,30 hodin 
Úterý Keramika 13 – 13,45 hodin 
Středa Náboženství 15 – 16 hodin 
Čtvrtek PC (1. + 2. ročník) 13 – 14 hodin 
 AJ (1. + 2. ročník) 14 – 15 hodin 
 Karate 17 – 18,30 hodin 
Pátek Junák 16 – 17,30 hodin 
Dále budou nabízeny kroužky salsy, flétny a pěvecký sbor (termíny budou upřesněny). 
Ředitelství ZŠ a MŠ děkuje paní Razákové za dlouholeté vedení pěveckého sboru Barvínek a 
výuky flétny. 
Pokračujeme ve sběru starého papíru – NUTNO  TŘÍDIT!!!!! Sbíráme víčka od PET lahví. 
Rádi uvítáme další zájemce na vedení zájmových kroužků u nás ve škole.                   
 
Babiččina zahrádka projekt ZŠ a MŠ Tachlovice  
Projekt  Babiččina zahrádka volně navazuje na již v předchozích letech  realizované projekty 

např. Arboretum keřů českého venkova nebo Dědečkův sad. Již v loňském roce 
začali žáci pečovat o předzahrádky v okolí ZŠ a MŠ a měli radost z upraveného 
okolí. V současnosti pokračuje  zapojování dětí do péče o zeleň a ochranu životního 

prostředí a nově  také se zaměřením na rostliny, které se běžně vyskytují v zahradách 
a jsou využívány  ke konzumaci. To zahrnuje především pěstování drobné, lehce 
zpracovatelné zeleniny a bylinek (ředvičky, mrkev, kedlubny, pažitka, máta, dobromysl a 
pod). Účelem projektu je sledování životního cyklu rostlin , péče o ně a také jejich 
zpracování. V neposlední řadě se žáci seznámí i se zásadami kompostování a hnojení. K 
tomuto účelu bude sloužit pozemek vyčleněný v nové části školní zahrady, kde nyní probíhají 
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přípravné práce tzn. odplevelení, zrytí apod. Ve škole se již také nachází kompostér. Děti byly 
na začátku šk.roku s projektem seznámeny a nadšeně navrhovaly další rostliny k pěstování. A 
tak je možné, že se naše zahrádka do budoucna ještě rozroste. Doufáme, že zrealizováním 
projektu dojde k propojení dosavadních znalostí z prvouky a přírodovědy s praktickou 
činností v běžném životě a prohloubení vztahu k přírodě a vlastní fyzické práci.  
                                                                                                                               Dana Kolková 
Příspěvky žáků 2.třídy: 
Můj první den ve škole se mi moc líbil. Hrozně jsem se těšila na paní učitelky, na kamarády, 
a taky jsem se těšila na učení. Vyprávěli jsme si o školním řádu. Když začala hodina, zazvonil 
zvonek na naší nové interaktivní tabuli. Všichni jsme se postavili a paní učitelka řekla:            
„Dobrý den děti a posaďte se.“ Paní učitelka nám říkala o bezpečnosti. V půlce proslovu paní 
učitelka Janíková zazvonila na tabuli a řekla: „Já jsem to tady chtěla trošku oživit!“..….   
                                                                                                                          Vendula Hilleová                                                                                                                 
V sobotu jsme jeli s rodiči na kole do Tachlovic. Bylo tam hodně traktorů, které nám ukázaly, 
jak se dříve oralo. Mě se ale nejvíce líbilo orání s koňma……………                   Anita Veselá 
O prázdninách jsem byla na horách. Byli jsme ve Vysokých Tatrách. Chodili jsme na túry. 
Jeli jsme i lanovkou. Také jsme navštívili ledovou jeskyni. Byla jsem tam s Danuškou a 
Zuzou………                                                                                                        Klára Hodková 
O prázdninách jsem byl s rodinou v Jeseníkách. Byli tam s námi kamarádi z Opavy. Kubík, 
Pavlínka, teta Lenka a strejda Kája. Jeden večer nám tatínkové připravili noční hru. Šli jsme 
po svíčkách do lesa a tam našli sladký poklad. Moc jsme se báli. Moc se nám to líbilo.    
                                                                                                                     Kryštof Wasserbauer                                                                                         

                                                 B arvínku, aB arvínku, aB arvínku, aB arvínku, aťťťť se stále da se stále da se stále da se stále da řřřří !!!í !!!í !!!í !!!     
M oji m ilí zpM oji m ilí zpM oji m ilí zpM oji m ilí zpěěěěváváváváččččci „barvínci“!ci „barvínci“!ci „barvínci“!ci „barvínci“! 

V zpom ínám , jak jsem  před 5 lety m ohla uskutečnit svůj sen  založit dětský pěvecký sbor 
B arvínek, o.s.,  a  spolu  s vám i spustila  na podzim  2007 první zkoušku. Z a těch 5 let 

společné práce, díky vaší chuti a radosti z hudby i disciplíně jsm e se prezentovali a dělali 
radost hudbou i úsm ěvem   nejen  v Tachlovicích, nejen   v našem  okrese či kraji, ale vlastně i v 
celé republice na celostátní soutěži, kde jsm e dokonce 2x vyhráli 2.m ísto. a jsem  na vás 
pyšná... 
O  to bolestivěji se m i sdělu je, že z rodinných důvodů m usím  vedení B arvínku opustit...touto 
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form ou se s vám i se všem i loučím , a svěřuji vedení sboru  paní učitelce L ence M itášové. 
M ám  velikou radost, že B arvínek poroste dál, jako ta kytička... Sboru  jsem  do vínku dala 
jm éno B arvínek, což je rostlinka znám á svou houževnatostí a nezdolností  a obrovskou 
chutí k životu ... 
K éž vám  tato síla vydrží a sbor jen  vzkvétá...T ím  může společně tlouci i naše hudební 
srdíčko, protože vám  pořád budu držet palce a věřím  tom u, že se na nějakém  vystoupení 
spolu  setkám e, ráda uvidím  úspěch toho, čem u jsem  dýchla život a s radostí zatleskám ... 
D ěkuji proto touto form ou za dobře odvedenou práci nejen  aktuálním  členům , ale i každém u 
zpěváčkovi, který kdy v B arvínku zpíval,  dále každém u, kdo  sboru fandil a pom áhal od 
kostýmů přes doprovod na cestách, účetnictví až po klavírn í spolupráci... 
A  velm i děkuji za každou finanční podporu sboru , obecním u úřadu, i základní škole za 
poskytnutí prostor ke zkouškám ...vřelé díky všem  !! 
B arvínku, přeji ti, at se ti stále daří, a  děláš jen a jen  radost!!!                                                                                                 
                                                                                                               M iloslava R azáková                     
Tachlovický trojúhelník, letos 36. ročník 
Pořadatelem je spolek Veteran Car Club Tachlovice a letos byl vypsán pro vozy do roku 
výroby 1960.              
V roce 1959 z iniciativy Jana Horáka, aktivního motocyklového závodníka a dalších deseti 
nadšenců motoristického sportu byl v Tachlovicích založen autoklub SVAZARMu, se 
zaměřením na historická vozidla. Dnes se jmenuje Veteran Car Club Tachlovice v AČR a 
letos pořádal již 36.ročník TACHLOVICKÝ trojúhelník – memoriál Jana Horáka. 
Trať dlouhá 5 km vede z Tachlovic přes okraje sousedních obcí Nučice a Dobříč. Každé 
vozidlo jede tuto trať dvakrát. Řidič si určí průměrnou rychlost jakou projede trať, a ta je mu 
změřena. Za každou vteřinu rozdílu od stanoveného času je soutěžícímu připsán jeden trestný 
bod, vítězí ten účastník, který má nejméně těchto bodů. 

Na parkovišti vystavovatelů a soutěžících se také představil 
nejstarší účastník Sears z roku 1907. Sears pohání vzduchem 
chlazený dvouválcový motor Boxer o obsahu 1900ccm. 
Ztrátové mazání zajišťuje mechanické čerpadlo. Převodovka 
třecí systém tzv. variátor mechanicky ovládaný předvolba vpřed 
4 rychlosti, 1 rychlost vzad. Plynulý rozjezd systému pomocí 
přitlačení třecího kotouče. Přenos síly od variátoru je pomocí 

řetězu na každé kolo / není diferencial / proto je vybaven každý převod prokluzovou spojkou. 
Řízení je pomocí příčné páky nahrazující volant.                   Výsledková listina :  
Na startu se představilo na 64 
motocyklů a 27 automobilů. 
Předjezdcem byl vůz Škoda 130 RS v 
barvách, ve kterých se úspěšně 
představil v roce 1977 na rally Monte 
Carlo. Po něm již následoval start 
motocyklů. Když přišly na řadu 
automobily, jako první odstartovaly 
dvě Formule 3, z nichž jedna byla 
osazena motorem značky Škoda. Za 
nimi již vyjely ostatní vozy a nejlépe 
se s tratí vypořádal jezdec Bubrle 
Jaroslav se Škodou Felicia z roku 
1960. Inovací letošního ročníku byla 
„spanilá jízda“ traktorů. Převzato a 
upraveno z internetových stránek.                                                                          Jana Ponáhlá 
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Důležitá telefonní čísla: 
 
HASIČI 150 ZUBNÍ POHOTOVOSTI  
 ZÁCHRANNÁ SLUŽBA 155 jen dospělí  Praha,Spálená 12  222 924 268 
POLICIE 158 jen děti  Praha 10, Nad Olšinami 4 

Praha  5, FN Motol 
733 151 515 
224 433 659 

SOS 112 LÉKA ŘI  - Rudná  
elektrický proud-poruchy 840 850 860 MUDr. Císařová Jana-praktická 311 670 102 
plyn- poruchy 1239 MUDr. Charvátová J.-děti a dorost 311 679 462 
veřejné osvětlení-poruchy 800 101 109 MUDr. Fričová Anna-neurologie 311 670 996 

603 444 113 
HASIČI- Rudná 606 859 663 

724 207 606 
732 203 620 

MUDr.Brodan Dan-gynekologie 723 784 029 

Měst.Policie Černošice, Rudná 724 517 510 MUDr.Chourová Vlad.-zubní 724 928 559 
NEMOCNICE: ústředny MUDr. Vaculová Jana -zubní 732 926 862 
Beroun 311 745 111 LÉKA ŘI - Jinočany  
Hořovice 311 542 111 MUDr. Linhart Karel-pr.lékař 

MUDr. Linhart Tomáš  
257 960 404 
257 960 404 

Třebotov 257 899 941 MUDr.Linhartová K.–děti a dorost 257 960 440 
Kladno 312 606 111 MUDr. Zábrodská Zuzana-zubní 257 960 448 
fak.nem.Motol 224 431 111 MUDr. Dufková Blanka–urologie 257 960 446 
Na Homolce 257 271 111 MUDr. Markovič Oto - psychiatr  

(Hostivice) 
737 151 062 

Polikl.LÍPA, N.Butovice 251 614 460 
LÉKA Ř.POHOTOVOSTI  
nem.MOTOL – dospělí 224 438 590 

-  děti 224 433 654 
VFN Praha 2, Ke Karlovu 2 -  děti                                224 967 777 
Akce TOPASu: 

• 13.10.  Zdobení dýní - od 14.00 v MŠ 
• 20.10. Podzimní dílny - výroba krmítek 
• 21.10.  Koncert u příležitosti výročí 270 let od vysvěcení kostela  

sv. Jakuba Většího 
http://www.topas-tachlovice.cz/ 

 
Tachlovické listy vydává  Obecní úřad Tachlovice v nákladu 240 výtisků 


